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                                  PROTOKÓŁ Nr XLIII/18 

 

z XLIII Sesji Rady Gminy Działdowo 

odbytej w dniu  9 sierpnia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

Stan osobowy Rady wynosi 15 osób, w Sesji zgodnie z załączoną listą obecności                           

uczestniczyło 12   radnych. Nieobecni radni:  M.Stokłos, K.Doliński,Z.Boćko. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1055 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Jarosław Gawenda    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

 

Paweł Cieśliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Grzegorz Małachowski   - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Ochrony Środowiska 

Danuta Smereczyńska  - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Mariusz Margalski  -Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji, 

Inwestycji i Zamówień Publicznych 

Mieczysława Skała  - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Dariusz Frejnik -Kierownik Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych w Uzdowie 

Tadeusz Szeremeta    - Komendant OSP 

Bożena Ziółkowska-Wójcicka  -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

Wiesława Gierłachowska - Radca prawny urzędu 

Sołtysi, media lokalne. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński dokonał otwarcia XLIII Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie powitał uczestników sesji i na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad. 

W chwili rozpoczęcia sesji w obradach uczestniczy 10 radnych, nieobecni radni M.Giesek, 

M.Stokłos, Z.Boćko, K.Doliński, M.Cegiełka. 

 

Ad.pkt 2 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2018-2027. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Działdowo oraz określenia zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Działdowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie gminy Działdowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Jankowice, Mosznica, Lipówka, Gąsiorowo. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Grzybiny, Myślęta, Uzdowo, Turza Wielka. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Klęczkowo, Krasnołąka, Pożary, Wilamowo. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Komorniki, Burkat, Pierławki, Kisiny. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Księży Dwór, Petrykozy, Wysoka. 
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18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Gnojenko, Grzybiny, Sławkowo. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo  

w obrębach geodezyjnych: Burkat, Filice, Grzybiny, Kisiny, Komorniki, Księży Dwór, 

Kurki, Pierławki, Ruszkowo, Wysoka. 

20. Sprawy bieżące. 

21. Zamknięcie obrad. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XLII Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania. 

 

Ad. pkt  4-5 

Na sesję przybył radny M.Giesek. W sesji uczestniczy 11 radnych.  

Wójt Gminy P.Cieśliński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

Następnie Wójt Gminy nawiązał do przedsięwzięcia w miejscowości Burkat – planowanej 

budowy chlewni. Na dzień dzisiejszy nie uzyskało uzgodnienia RDOŚ. Procedura dalsza jest 

taka, że teraz zostanie wydana decyzja negatywna. Pewnie będą odwołania, dalsze sprawy,  

w związku z tym procedura będzie trwała dość długo i pewnie będzie opierała się o sądy 

administracyjne. W związku z tym, aby wzmocnić nasze działania, oprócz zmian w planie  

w tym zakresie (uchwała została podjęta na ostatniej sesji) spróbujemy przygotować 

opracowanie dotyczące samego terenu  całej miejscowości Burkat, silnie zmeliorowanego 

terenu, aby również ograniczyć nawożenie nawozami organicznymi i sztucznymi  

w nadmiernej ilości.  

Wójt Gminy wspomniał również o pracach w zakresie budowy kanalizacji w Burkacie: W tej 

chwili montowana jest oczyszczalnia, robione są sieci główne. Na razie większych 

problemów nie ma. Będzie problem dla mieszkańców, którzy pobudowali się w ciągu 

ostatnich 3 lat, czyli nie są ujęci w tej dokumentacji i inwestycji. Nie jesteśmy w tej chwili  

w stanie rozbudować sieci, dołożyć do tego projektu nie można. Musielibyśmy robić 

oddzielny przetarg. Oprócz tego, że trzeba mieć pieniądze to jeszcze dodatkowe przetargi 

trzeba byłoby robić na kolejne fragmenty sieci. Prawdopodobnie na rok następny pozostanie 

włączenie tych budynków, które w ciągu ostatnich dwóch lat się pojawiły. 
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Kolejna inwestycja:  Kramarzewo- budowa świetlicy. Trwają prace nad wykończeniem 

wnętrza, prace wykończeniowe, za gorąco, aby strukturę naciągać. Nie ma większego 

zagrożenia  jeśli chodzi o tę inwestycję. Trwają prace związane z funduszem sołeckim, m.in. 

budowa chodników. Największy zakres Krasnołąka. W Gąsiorowie i Kurkach nie 

dokończono, będziemy szukać środków, aby może we wrześniu dołożyć i dokończyć, są to 

wnioski państwa sołtysów i radnych.   Zaczynamy odczuwać problemy z wykonawstwem, 

coraz trudniej znaleźć wykonawcę. Jeśli chodzi o równiarkę, operator jest na urlopie, dopiero 

po 20 sierpnia będziemy uruchamiali równiarkę tam gdzie jest potrzeba.  

Wniosków i pytań nie było. 

 

Ad.pkt 6 

Skarbnik B. Antoszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na lata 2018-2027.  

Dochody i wydatki zmieniają się w związku ze zmianami do budżetu. Na rok 2018 dochody 

łączne wynoszą 45 204 761,61 zł, z tego dochody bieżące 42 301 070,61 zł, dochody 

majątkowe 2 903 691,00 zł ( ze sprzedaży majątku 53 700 zł, z tytułu dotacji na środki 

inwestycyjne 2 849 991 zł). Zmiany w wydatkach: planowane obecnie ogółem wydatki na 

kwotę 49 616 742,42 zł, z tego wydatki bieżące 41 139 986,47 zł, wydatki majątkowe  

8 476 755,95 zł. W wyniku zmniejszenia kwoty obligacji z 5500 000 zł, na kwotę  

4 000 000 zł uległy również przeliczeniu wydatki na obsługę długu (kolumna 2.1.3.). Wynik 

budżetu po zmianach wynosi 4 411 980, 81 zł. Zostanie on sfinansowany z wolnych środków  

w kwocie 1 745 234,61 zł oraz obligacji w kwocie 4 000 000 zł. Kwota długu  (kolumna 6) 

uległa zmianie, po zaciągnięciu obligacji na koniec tego roku będzie wynosić 7 284 639,83 zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF: dodano przedsięwzięcie Modernizacja remizy w Petrykozach, 

które będzie realizowane w latach 2018-2019. Łączna kwota wydatków na ten cel wynosi 

300 000 zł, w roku 2018-170 000 zł, w roku 2019 – 130 000 zł.  

Pytań do ww. projektu nie było.  

Na sesję przybyła radna A.Cegiełka. W sesji uczestniczy 12 radnych.  

Rada gminy większością głosów /8 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”/ podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/361/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2018-2027. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.pkt 7 

Skarbnik B. Antoszewska omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Działdowo na 2018 rok, szczegółowo przedstawiając zmiany w zakresie dochodów 

 i wydatków, zgodnie  z uzasadnieniem.  

W planie dochodów zmiany w działach: 

- Rolnictwo i łowiectwo zwiększenie planu o 33.700 zł. z tytułu sprzedaży działek. 

- Transport i łączność zdjęcie z planu dochodów  środków zewnętrznych, tj; 

a)  Budowa drogi Kramarzewo-Sławkowo (200.000 zł), 

b)  Przebudowa drogi gminnej w Księżym Dworze (240.000 zł), 

c) zmiana w sposobie finansowania zadania 'Budowa dróg gminnych w Kurkach", było  

Narodowy Program na rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie 

Lokalnej Infrastruktury Drogowej, zmiana na Program Rozwoju Obszarów Wiejskich  na lata 

2014/2020. Kwoty pozostają bez zmian. 

- Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa  zwiększenie dochodów o kwotę 

40.986 zł z tytułu dotacji z Ministerstwa Sprawiedliwości  z przeznaczeniem na wyposażenie  

OSP. 

- Dochody od osób prawnych... zwiększenie o 16.078 zł dochodów z wpływów z podatku od 

spadków i darowizn, zwiększenie o 22.590 zł z tytułu wpłynięcia podatku od osób prawnych. 

- Różne rozliczenia zwiększenie planu dochodów o 382.660 zł z tytułu wpłynięcia środków 

z odliczenia VAT. 

- Oświata i wychowanie zwiększenie o kwotę 400 zł z tytułu otrzymania dofinansowania na 

przeprowadzenie zawodów. 

-Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska zwiększenie o 29.785,75 zł w wyniku 

wpłynięcia środków z Funduszu Ochrony Środowiska. 

- Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego zwiększenie planu o 14.629,88 zł z tytułu 

zwrotu dotacji  niewykorzystanych przez GOKIS. 

W planie wydatków zmiany w działach: 

- Rolnictwo i łowiectwo: 
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a) zwiększenie planu na zadaniu Rozbudowa wodociągu w Burkacie o 30.000 zł, plan po 

zmianach wyniesie 100.000 zł, 

b) nowe zadanie -  Rozbudowa wodociągu w Kisinach kwota 20.000 zł, 

c) zmniejszenie planu o 45.000 zł, na zadaniu Dokumentacja kanalizacji wraz z budową 

oczyszczalni ścieków w Jankowicach, 

d) zmniejszenie planu o 790.000 zł, na zadaniu Modernizacja oczyszczalni w Uzdowie, 

e) zmniejszenie planu o 200.000 zł na zadaniu Budowa oczyszczalni przydomowych, 

- Transport i łączność: 

a) zwiększenie planu o 4.000 zł  na wykaszanie przy drogach, 

b) zwiększenie planu o 69.734,88 z przeznaczeniem na chodniki, 

c) zmniejszenie planu na zadaniu Budowa drogi Kramarzewo-Sławkowo - 600.000 zł, 

d) zmiany w sposobie finansowania zadania Przebudowa drogi gminnej w Księżym Dworze 

środki własne 600.000 zł, 

e) zmiana w sposobie finansowania zadania Przebudowa dróg gminnych w Kurkach, zadanie 

zaplanowano na Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014/2020. 

- Gospodarka mieszkaniowa: 

a) zaplanowanie środków w kwocie 40.000 zł na dokumentację na remont budynku w Turzy 

Wielkiej. 

- Działalność usługowa zwiększenie o 130.000 zł na zmiany w planie zagospodarowania. 

- Administracja publiczna zmiany w paragrafach na wynagrodzenia i pochodne. 

- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

a) wprowadzenie dotacji z Ministerstwa Sprawiedliwości na zakupy do OSP, tj: defibrylatory, 

torba ratownicza, agregat zasilający do narzędzi hydraulicznych, 

b) zmniejszenie planu o 130.000 zł na zadaniu Modernizacja remizy w Petrykozach. 

Zaplanowanie zadania na dwa lata tj. 170.000 zł realizacja w 2018 r. oraz 130.000 zł - 

realizacja  

w 2019 r. Wprowadzenie zadania  do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

- Oświata i wychowanie: 
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a) SP Księży Dwór,  zwiększenie planu o 800 zł na prace remontowe polegające na  

malowaniu sufitu i ścian z uwagi na zalecenia Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej, 

b)SP Burkat - zaplanowanie środków w wysokości 11.908,75 zł na wykonanie przyłącza 

wodociągowego do studni wodomierzowej na terenie szkoły niezbędnego do utrzymania 

wilgotności boiska trawiastego, 

c) SP Ruszkowo - szkoła pozyskała środki  na przeprowadzenie zawodów, zwiększenie 

wydatków na ten cel, 

d) zmiany na wynagrodzeniach i pochodnych, 

- Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska: 

a) zaplanowanie 3.000 zł na wykaszanie trawy, 

b) zmiana  zadania w funduszu Sołeckim Malinowa, polegające na zaplanowaniu zakupu 

i montażu lampy hybrydowej, 

c) wykup działki w Sławkowie - kwota 15.000 zł, 

Skarbnik Gminy wskazała na zmiany w załączniku nr 3, załączniku nr 4 , załączniku nr 5. 

Następnie poprosiła o pytania. 

Radna I.Szkotnicka: dlaczego m.in. rezygnujemy z zadania polegającego na  modernizacji 

oczyszczalni w Uzdowie, jest to w tej chwili nasza bomba tykająca w gminie. 

Wójt Gminy: proszę państwa modernizacja oczyszczalni rzeczywiście jest potrzebna, mamy 

przygotowaną dokumentację. Była zaplanowana na dwa etapy, czyli półtora miliona złotych,  

połowa w tym roku, połowa w przyszłym. W tym roku jest to bardzo niekorzystne jeśli chodzi 

o przeprowadzenie inwestycji. Do każdej inwestycji dokładamy co najmniej 30% wartości 

kosztorysowej. W związku z tym zdajemy sobie sprawę, że część przetargów jeszcze, które 

mają być realizowane w tym roku może nie dojść do skutku lub będzie potrzeba dołożenia 

środków finansowych, czyli nie będą zrealizowane bo tych pieniędzy mieć nie będziemy. Był 

również wniosek od państwa radnych między innymi o zmniejszenie deficytu. Nie ma 

możliwości ponad deficytowych, aby dołożyć do inwestycji. Jeśli mamy zmniejszyć deficyt to 

skądś te środki muszą się znaleźć.  Te inwestycje zostały wykreślone, mówię o całości, nie 

tylko o Uzdowie i w przyszłorocznym budżecie myślę będą zaplanowane i rozpoczęte. Na 

dzień dzisiejszy po konsultacjach z panem kierownikiem i jeśli chodzi o moją wiedzę to 

wiem, że oczyszczalnia jest w stanie jeszcze funkcjonować. W razie czego można wyłączyć 
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jeden bioblog, będzie  pracowała na nowym biobloku, tym który był kilkanaście lat temu 

dostawiony i jest w stanie jeszcze funkcjonować przy tej ilości ścieków. Potrzeba taka jest 

modernizacji ale myślę, że jeszcze rok , dwa wytrzyma.  

Radna I.Szkotnicka zapytała czy nie ma możliwości, aby pozyskać środki zewnętrzne.  

Wójt Gminy: nie ma. W tej chwili skończyły się środki na gospodarkę wodno-ściekową 

całkowicie jeśli chodzi o PROW.  Ostatnie dwa miliony, jakie dostaliśmy na Burkat. To jest 

 i tak poniżej 50% wartości inwestycji. Jedyne środki, jakie będą to w tej chwili, z resztówek 

jest ogłoszony konkurs na drogi i będziemy składali wniosek na drogi w miejscowości Kurki. 

Radna I. Szkotnicka: co z oczyszczalniami przydomowymi?   

Wójt Gminy: nie jesteśmy w stanie za taką kwotę tego zrobić. Musielibyśmy zrobić tylko 

kilka sztuk. Ceny poszły w górę o 30-40%. Zasięgaliśmy opinii w kwestii ceny i są dużo 

droższe niż te, które montowaliśmy ostatnio.  

Radny P.Stańczak: to w przyszłym roku pan Wójt uważa, że kwoty będą niższe? nic na to 

nie wskazuje.  

Wójt Gminy:  liczę na to, że będą niższe, może się pewna sytuacja unormuje. 

Radny P.Stańczak: nie ma perspektyw, to jest tylko takie pobożne życzenie bo znając rynek 

nic się nie zmienia. Wydaje mi się, że to była taka kiełbasa rzucona nam w grudniu, abyśmy 

ładnie zagłosowali za budżetem. Już wtedy mówiłem, że jest nierealistyczny ten budżet. Pan 

mówił, panie Wójcie wtedy, że ma być kredyt z funduszu ochrony środowiska. Nie wiem, nie 

ma możliwości zaciągnięcia tego kredytu, czy w ogóle nie braliśmy tego pod uwagę? 

Wójt Gminy: jest możliwość zaciągnięcia ale przecież były wnioski też z państwa strony, 

żeby zmniejszyć deficyt. Kolejny kredyt zwiększa nam deficyt a nie zmniejsza. O półtora 

miliona zmniejszyliśmy poziom zadłużenia gminy, na państwa wniosek między innymi, a 

więc coś za coś. Nie będę teraz zaciągał kredytu na kolejną inwestycję, zwiększając to 

zadłużenie.  

Radny P.Stańczak: tak ale za  600 000 zł budujemy drogę, w 100% ze środków własnych, 

tego nie bardzo rozumiem.  

Wójt Gminy: do żadnej inwestycji nie będziemy dokładać bo nie mamy z czego.  Jeśli dzisiaj 

podejmujemy decyzję o zmniejszeniu deficytu to jeśli nie wypali jakiś przetarg to albo 

zmniejszymy zakres albo się po prostu nie będzie robiło, nie ma innej opcji. 

Radna I.Szkotnicka: czy inwestycja Przebudowa drogi w Księżym Dworze za 600 000 zł, 

mogłaby rok poczekać.  

Wójt Gminy: każda by mogła poczekać. 
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Radna I. Szkotnicka: ale czy oczyszczalnia na pewno jest dobrym pomysłem, aby czekała. 

Trzeba mieć w takiej sytuacji mocny wariant B. 

Wójt Gminy: mamy wariant B. Państwo jesteście akurat krócej radnymi, nie wiecie, że 

została zmodernizowana oczyszczalnia, został dobudowany nowy bioblok, z którym jesteśmy 

w stanie funkcjonować przez 2-3 lata.   

Radny P.Stańczak: tam jest kwestia taka, że jak będzie ostra zima to jest  duże 

prawdopodobieństwo, że instalacje stalowe nie wytrzymają. Minęło pół roku. Jest dużo 

bardziej optymistyczna informacja na temat oczyszczalni niż była na początku roku. Pan 

Wójt, kierownik i poprzedni kierownik mówili, że sytuacja jest wprost tragiczna i trzeba 

rezygnować z innych inwestycji.  

Wójt Gminy: może tragiczna to nie ale państwo wiecie, że pewne rzeczy staramy się 

wyprzedzić. W związku z tym dokumentacja została przygotowana dwa lata temu. Sama 

oczyszczalnia jest pewnym elementem i na te oczyszczalnie szukaliśmy środków, ale nam 

bardziej chodzi nam o to, aby zmodernizować 15 przepompowni przy modernizacji 

oczyszczalni i utworzyć budek administracyjno-socjalny na terenie samej oczyszczalni. Takie 

były założenia, tak została przygotowana dokumentacja. Środków zewnętrznych nie ma 

dlatego trzeba będzie to robić etapami, tak jak to jest możliwe, z własnych środków 

finansowych. 

Radny P.Stańczak: czy w projekcie zaplanowano remont pierwszego odcinka kanalizacji?  

z tego co wiem jest  ona w stanie agonlanym, czy to również zostało ujęte? Bo co z tego, że 

my zrobimy remont oczyszczalni, jak nie będziemy mieli jak tego doprowadzić.  

Wójt Gminy: jest ujęty w modernizacji, cały odcinek od zrzutu ścieków, czyli ostatni 

odcinek kolektora i miejsce zrzutu z piaskownikiem itd. Ten element cały jest do 

modernizacji.  

Radny P.Stańczak: a ta linia, która idzie do szkoły i przez boisko szkolne? Widziałem 

osobiście, studzienki tam się zasypują.  

Wójt Gminy : mamy dokumentację na modernizację oczyszczalni, łącznie z kilkunastoma 

przepompowaniami, z rozbudową sieci. Brakuje jednak środków finansowych, nie ma na 

razie zewnętrznych. Może w przyszłym roku się jakieś pojawią.  

Radny P. Stańczak: może trzeba tę dokumentację urealnić.  

Wójt Gminy: trzy lata od pozwolenia na budowę dokumentacja jest ważna. Kosztorysy przed 

rozpoczęciem inwestycji i tak trzeba jeszcze raz weryfikować.  

Kierownik GZUK D.Frejnik: w drodze uzupełnienia, były rozmowy odnośnie biobloków.  

Jeden z tych starych biobloków już jest wyłączony, drugi działa co jest plusem i mamy 
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jeszcze  ten nowy. Tak jak pan Wójt nadmienił, w tym roku nie ma dość ciekawych projektów 

unijnych, którymi moglibyśmy się wesprzeć i zrobić modernizację. Jest to przełożenie sprawy 

na okres późniejszy. Myślę, że nie na dłużej niż rok, półtora. Stary bioblok długo nie 

wytrzyma. Dziękuję państwu za zainteresowanie się problemem.  Myślę, że będzie ten temat 

poruszany, czy to w tej czy w następnej kadencji. Ten problem musimy w jakiś sposób 

rozwiązać. Tak jak kolega nadmienił ta stara sieć kanalizacyjna, dobrze byłoby, aby ją 

uwzględnić w projekcie, wszystko uaktualnić. Dziękuję za zainteresowanie.  

Salę obrad opuściła radna A.Cegiełka.  

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

Rada gminy większością głosów /8 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”/  podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/362/18 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.pkt 8 

Skarbnik B. Antoszewska omówiła projekt uchwały.  

Kwota obligacji wynosi 4000 000 zł. W poszczególnych latach spłata wyniesie : 2022 r. -

500 000 zł, 2023 r. -500 000 zł, 2024-2027 po 750 000 zł. 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

Rada gminy większością głosów /8 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”,  0 głosów 

„wstrzymujących się”/  podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/363/18 w sprawie emisji obligacji Gminy Działdowo oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.pkt 9 

Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/364/18 w sprawie zmiany Statutu Gminy Działdowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.pkt 10 

Przewodniczący Rady M.Zieliński  poinformował, że Wojewoda Łódzki stwierdził 

nieważność uchwały Rady Miasta Rawa Mazowiecka, wskazując, że odległość 15 metrów od 

obiektów chronionych, w których nie może być sprzedawany i podawany alkohol jest 

niezgodna z ustawą o wychowaniu w trzeźwości. Mamy odległość 10 m, być może nasz 
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wojewoda inaczej potraktuje ten temat. Jeżeli Wojewoda to uchyli myślę, że trzeba będzie 

zrobić sesję nadzwyczajną we wrześniu, bowiem sklepy nie mogłyby sprzedawać napojów 

alkoholowych. Jeżeli ustalimy 50 m, wówczas 30% sklepów na naszym terenie  nie będzie 

mogła sprzedawać alkoholu.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/365/18 w sprawie  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie gminy Działdowo.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.pkt 11 

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/366/18 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.pkt 12 

Kierownik G.Małachowski  przedstawił projekt uchwały.  

Przedmiotem uchwały jest działka nr 417/2 o powierzchni 0.81 ha. W miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego oznaczona jest jako rola.  Wartość rynkowa według 

operatu wynosi 20 000 zł.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/367/18 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.pkt 13 

Wójt Gminy: jest to siedem uchwał dotyczących siedmiu ostatnich planów, które zostały 

podjęte lub są w trakcie realizacji. Wszystko zmienia się bardzo szybko. Wojewoda również 

zmienia podejście do pewnych orzeczeń. Dotychczas przechodziły plany w takim kształcie 

jak do tej pory były podejmowane. W tej chwili niestety  zwraca się uwagę na wiele innych 

czynników. Między innymi na kwestię zapisów dotyczących scaleń gruntów, których my 
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akurat nie robimy, ale mimo tego musi taki zapis być. Jak również to, że uchwała intencyjna, 

która została podjęta musi być zgodna z tą końcową, a więc nie można wyłączyć części planu 

lub zmniejszyć uchwałą części opracowanego planu a w drugim etapie przyjmować resztę, 

dlatego też pracownicy biura projektowego zaproponowali, żeby te ostatnie uchwały, które 

były podejmowane bądź są w przygotowaniu przyjąć z treścią etapowania. Czy my będziemy 

to robić czy nie to jest odrębna sprawa, ale gdyby doszło do takiej sytuacji, że część panu jest 

trudniejsza, są problemy z rozstrzygnięciem tej części to będziemy mogli ją wyłączyć i podjąć 

uchwałę na to co już jest pewne i przejdzie w urzędzie wojewódzkim a nad resztą dalej 

pracować. Rozstrzygnięcie wojewody niestety było niekorzystne dla nas i nie możemy 

etapować, czy dzielić planu na części, tylko zgodnie z uchwałą intencyjną musimy taką 

uchwałę podejmować. Te siedem uchwał dotyczy możliwości etapowania planu miejscowego. 

Wszystkie te uchwały się do tego odnoszą.  

Radny K. Chyliński: jakie załączniki będą obowiązywały przy tych zmianach? pierwotne, 

czy te ostateczne, czy będziemy je opracowywać na nowo.  

Wójt Gminy: takie jakie rada będzie chciała podjąć uchwałę. Jest uchwała intencyjna i do 

tego określona ilość załączników. Jeśli rada podejmie decyzję, że na przykład z 7 załączników 

chce przyjąć  5, to te załączniki będą załączone do uchwały i tak będzie przyjęte. Pozostałe 

będą przyłączone do kolejnej uchwały. Treść nie zmienia się, zmienia się załącznik graficzny, 

a więc obszar działania. Mamy na przykład konflikt, powiedzmy w Pierławce, wnioski, 

odwołania czy inne sprawy, wyłączamy więc to i zajmujmy się resztą planu. Jeden załącznik 

wyłączamy, zajmujemy się sześcioma. Podejmujemy uchwałę z sześcioma załącznikami. 

Następny etap do pozostającej części, to wtedy procedura ponowna, z wyłożeniem planu itd.  

Podobnie tutaj. Plan musimy wyłożyć na okres miesiąca czasu. 

Radny P. Stańczak: dopytywałem pana planisty, ale nie do końca rozumiem. Te zmiany, 

które przyjęliśmy ostatnio, jak pan Wójt mówi porządkujące, zostały uchylone, ale uchwała 

intencyjna, jakby dalej pozostaje, tak? Bo ja nie bardzo rozumiem, jeżeli jest uchylenie, to 

jakby sprawa kończy się i zaczynamy od nowa. Pan planista powiedział, że zaczynamy od 

jakiegoś elementu. Nie bardzo to rozumiem.  

Wójt Gminy: zasada jest taka, gdybyśmy chcieli od razu, w tym momencie całkowicie 

zmienić uchwałę intencyjną, przygotowując zupełnie inną uchwałę intencyjną to wówczas 

zaczynamy procedurę od początku, a więc uzgodnienia itd.  

Jeżeli pozostawiamy uchwałę intencyjną w takiej treści jaka była to pozostaje nam tylko 

ostatni etap procedury, czyli wyłożenie planu, rozpatrzenie wniosku ewentualnie, podjęcie 

uchwały i wysłanie do wojewody, a więc pierwsza część uzgodnień, opracowań odpada, czyli 



13 

 

kolejne 5-6 miesięcy. Pozostaje kwestia miesiąca czasu na wyłożenie planu i ewentualne 

wnioski do tej nowej części, którą rada chce podjąć, czyli wyłączenie tylko załączników. Nie 

mówimy o treści planu, jeśli chcielibyśmy zmieniać treść planu i uchwałę intencyjną to 

musielibyśmy przechodzić całą procedurę, tak jakbyśmy zaczynali nowy plan. 

Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/368/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Jankowice, Mosznica, Lipówka, Gąsiorowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.pkt 14 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/369/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Grzybiny, Myślęta, Uzdowo, Turza Wielka. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.pkt 15 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/370/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Klęczkowo, Krasnołąka, Pożary, Wilamowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad.pkt 16 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy większością głosów /10 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów 

„przeciw”/ podjęła 
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 Uchwałę Nr XLIII/371/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Komorniki, Burkat, Pierławki, Kisiny. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad.pkt 17 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLIII/372/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Księży Dwór, Petrykozy, Wysoka. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.pkt 18 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/373/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Gnojenko, Grzybiny, Sławkowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.pkt 19 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do ww. projektu nie było.  

Rada gminy /10 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”/ podjęła 

Uchwałę Nr XLIII/374/18 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Burkat, Filice, Grzybiny, Kisiny, Komorniki, 

Księży Dwór, Kurki, Pierławki, Ruszkowo, Wysoka. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Na salę wróciła radna A.Cegiełka.  

Ad.pkt 20 
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Sprawy bieżące. 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. pkt  21 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński zamknął 

o godz. 10.55  XLIII Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

 

      Protokołowała:                     Przewodniczył: 

    Marta Nazarewicz                            Mirosław Zieliński 

       /Podinspektor/                                   /Przewodniczący Rady Gminy/ 

 


